
2017 
 

Měsíc leden byl nejchladnější za posledních 200 let. Teploty se udržovaly stabilně pod bodem 

mrazu a klesaly k - 15 až - 20 
o
C. Po mnoha letech napadl i sníh a ve větší či menší vrstvě se 

držel v lednu i únoru. Bohužel tím, že byla zem promrzlá, jen málo ho při tání vsáklo do 

podloží a s nedostatkem spodní vody se budeme potýkat i nadále. 

 

 
 

Již na posledním jednání zastupitelstva městského obvodu v roce 2016, byl schválen rozpočet, 

se kterým bude Městský obvod Třebovice hospodařit v roce 2017. Jedná se o následující 

částky: 

Příjmy                     15 128 tis. Kč 

Zdroje celkem         15 128 tis. Kč 

Výdaje                     15 128 tis. Kč 
 

Začátek roku vždy prověří solidaritu lidí s těmi, kdo se ocitli v nouzi nebo se ze zdravotních 

důvodů už nedokážou o sebe postarat. Letošní Tříkrálová sbírka proběhla ve Třebovicích 6. 

ledna, kdy navštěvovaly rodiny skupiny koledníků a následně v neděli 7. ledna měli lidé 

možnost přispět do kasiček po mších svatých v našem kostele. O tom, že třebovičtí občané 

mají srdce na správném místě, svědčí vybraná částka 74 406,- Kč. V celé Ostravě se 

vykoledovalo 1 712 974,- Kč. Prostředky z veřejné sbírky využije Charita Ostrava a Charita 

sv. Alexandra na podporu služeb pro klienty mobilního hospice, seniory, mladé lidi ohrožené 

sociálním vyloučení, lidi se zdravotním postižením v chráněných dílnách a na pomoc lidem 

v obtížných životních situacích. Všem, kteří se na organizaci a průběhu Tříkrálové sbírky 

podíleli, patří jistě velký dík. 

 

Venku sice bylo mrazivo, ale atmosféra v Třebovickém altánu 14. ledna 2017 byla hřejivá a 

radostná. Dechová hudba Polanka a Hudební sdružení Vítkovák svým vystoupením rozehřáli 

posluchače při Novoročním koncertě a vysloužili si dlouhotrvající potlesk. Zazněly populární 

melodie i písně pod taktovkou Jiřího Adamce a Boženy Turoňové. Tento Novoroční koncert 

se stal již tradičním vstupem do kulturního dění v obci, tak že za rok se budeme zase těšit. 

 

Že se staly Třebovice dnes již uznávaným střediskem kultury, se ukázalo již 29. ledna 2017. 

V tuto neděli se uskutečnil pozoruhodný koncert. Vystoupil na něm nový komorní soubor 

s názvem ANSemble Duettino. Tři velká písmena se vážou ke křestním jménům jeho členů – 

Alexandru Starému, Nicole Proksch a Simoně Mrázové.  



Název Duenino zas naznačuje, že se interpreti věnují pěveckým duetům za doprovodu 

klavíru. Na programu třebovického koncertu zazněly písně Felixe Mendelssohna a jeho sestry 

Fanny Henselové, Johannesa Brahmse a Moravské dvojzpěvy Antonína Dvořáka. Kombinace 

českého a německého repertoáru korespondovalo i s národností mladých umělkyň – Češky 

Simony Mrázové a Rakušanky Nicoly Proksch. Obě pěvkyně k sobě hlasově skvělé ladí a 

písně v jejich podání jsou jedinečným zážitkem. Samostatnou zmínku si zaslouží třebovický 

rodák Alexandr Starý, který dokázal klavír rozeznít a rozezpívat s naprostou lehkostí a 

samozřejmostí. Nadšené publikum si vynutilo i přídavek na závěr a odcházelo plné krásných 

dojmů. 

 

 
 
 

V sobotu 11. února se vyparádily všechny maminky dětí, narozených v roce 2016, nezůstali 

pozadu ani tatínkové a společně se sešli na vítání nových občánků Třebovic. Pan starosta 

František Šichnárek přivítal jak rodiny nových občánků, tak i děti samotné a předal jim dárky 

a pamětní listiny. Tentokrát to bylo sedmnáct dětí, devět děvčat a osm chlapců. O hudební 

zpestření a slavnostní atmosféru se postarali žáci Základní umělecké školy Heleny Salichové. 

Nejprve se hrou na klavír představila Tereza Gajovská, následovalo kytarové a pěvecké 

vystoupení Kristiána Číhalíka a čtyřruční klavírní skladba v podání Markéty Tomešové a 

Reginy Rieznerové. Průběh celé akce byl fotograficky dokumentován a rodiče pak dodatečně 

obdrželi jako vzpomínku malé fotoalbum. Celá tato akce patří vždy k těm, na něž s radostí 

a dojetím vzpomínáme.  
 

 

    
 



Únor nepřinesl pro třebovičáky jen samé radosti, vrásky přibyly jistě všem chovatelům 

holubů a slepic. V celé republice se objevila ohniska nákazy ptačí chřipky. Protože se výskyt 

ptačí chřipky potvrdil i v sousedním Svinově, byl náš obvod přinucen provést soupis všech 

ptáků, žijících v zajetí. Není nezajímavé zjištění, že v Třebovicích mají chovatelé cca 513 

slepic a 472 holubů. Naštěstí přijatá opatření uchránila naše chovatelé od likvidace chovů a 

můžou se i nadále radovat z domácích vajíček, či dobrých umístění na holubářských 

závodech. 

 

V měsíci březnu proběhl v Třebovickém altánu významný koncert. Dne 25. března 2017 si 

zde připomněli bývalí studenti ale i desítky přátel životní jubileum profesora Rudolfa 

Bernatíka. Jeho klavírní umění je známé nejen u nás a evropských zemích, ale i v Japonsku, 

Jižní Korey, Argentině a jihoafrickém Kapském Městě. Slavnostní koncert se konal v režii 

pěvecko-instrumentální skupiny Calata, která vystoupila s hlavním vzpomínkovým 

programem, složeným z písní s náměty středověké studentské poezie. Komorní sbor Ostrava 

připomněl mistrovu spolupráci s pěveckými sbory. Lukáš Michel a Zdeněk Kovalčík svými 

vystoupeními zase zavzpomínali na hodiny klavíru ve třídě prof. Bernatíka na Ostravské 

univerzitě. Společenský význam této akce zdůraznila i přítomnost starostky městského 

obvodu Proskovice Marie Matějové a našeho starosty Františka Šichnárka, který profesoru 

Bernatíkovi popřál k životnímu jubileu a zdůraznil význam a působení ostravských umělců 

pro náš region. 

 

 
 

Že se  počasí  dovede někdy pěkně zbláznit, dokázalo 2. dubna 2017, kdy teploty dosahovaly 

23
 o

C, oproti tomu 19.4.2017 po Velikonocích klesly teploty k bodu mrazu a napadl sníh. 

Stromy byly už plně rozkvetlé a zblázněné počasí mělo neblahý vliv na úrodu ovoce. V roce 

2017 si většina z nás nepochutnala nejen na meruňkách, které bývají nejvíce ohroženy jarními 

mrazíky, neurodily se ani jablka, hrušky, ořechy a bohužel ani švestky a to je velká tragédie. 

Vrtkavost počasí postihla i včelaře, letošní snůška medu byla výrazně menší než v jiných 

letech. 

 

Rybářský spolek Laša v Třebovicích, uspořádal ve dnech 25. března a 8. dubna 2017 Jarní 

rybářské závody o ceny. Zúčastnilo se jich 104 závodících rybářů, s kterými přicházejí i jejich 

rodinní příslušníci a tak spolu s občany Třebovic, kteří se této akce také rádi zúčastňují, 

prožijí pohodové dny v pěkném prostředí areálu Laša.  

 

Jako každý rok i letos jsme 27. dubna zavzpomínali na osvobozovací boje, které proběhly 

v Třebovicích, a slavnostním kladením kytic jsme uctili památku obětí, které před 72 lety 

padly při osvobození Třebovic. Dík patří všem, kteří si udělají čas a přijdou zavzpomínat a 

svou účastí i poděkovat těm, kteří se osvobození již nedočkali. 



V jarních měsících se již tradičně  provádí úklid v celém katastru obce. Byly přistaveny 

kontejnery pro odložení nepotřebných věcí občanů, ale byly naplněny i dva velkoobjemové 

kontejnery věcmi, které jsou lidé schopni rozvézt a vyhodit na nejrůznějších místech v obci a 

lese Turkově.  I tam letos s úklidem pomáhalo sdružení Děti země. 

 

Že naše legislativa má značné mezery a mnohdy je i nepochopitelná, o tom se přesvědčili i 

naši zastupitelé. Přes opakované, zamítavé stanoviska se stavbou restaurace rychlého 

občerstvení v prostoru mezi světelnou křižovatkou u Tesca a stanicí STK, bylo Útvarem 

hlavního architekta a stavebního úřadu Magistrátu města Ostravy vydáno územní rozhodnutí 

pro umístění stavby. Přestože ze strany našeho obvodu bylo argumentováno naprosto 

nevyhovujícími podmínkami pro dopravní obslužnost této nové stavby a zhoršením dopravní 

situace na stávajících přilehlých komunikacích, nebyl to dle SMO MMO  důvod k zamítnutí 

stavby. Někdy jsou rozhodovací možnosti městských obvodů vymezené statutem fakt k pláči.  

 

Letošní vítání ptačího zpěvu 13. května 2017 mělo více než 60 účastníků. Tuto jarní akci 

v Třebovickém parku pořádá Česká společnost ornitologická (ČSO). Ranní setkání v parku se 

vždy zapíše do pamětí návštěvníků svou milou a příjemnou atmosférou. Zoolog Evžen 

Tošenovský svým výkladem a bezprostředním přístupem nadchne vždy všechny 

naslouchající. Děti si mohly vyzkoušet své znalosti o ptácích, prohlédnout si některé z 

ptačích obyvatel parku odchycených do sítí, nebo uhnízděných v budkách na stromech. Celé 

této akci letos dominovalo téma související s probíhajícím projektem ČSO – Sídla bezpečná 

pro ptáky. Diskutovalo se o tom, jak účinně chránit ptáky před nárazy do velkých prosklených 

ploch, jak postupovat při zateplování budov s hnízdišti rorýsů nebo jak připravit malý ptačí 

ráj na vlastní zahradě. Kdo přišel, určitě nelitoval. 

 

 
 

 
 

V neděli 30. dubna byl SK Slavie Třebovice pořadatelem „Slavnostního stavění máje“, 

v prostorách fotbalového hřiště. Sluníčko svítilo, pivo i vše ostatní teklo proudem, dobroty na 

zakousnutí byly k dispozici, takže lidé se dobře bavili a že jich nebylo málo. Májka byla bez 

zranění postavena a všichni se bavili do večerních hodin. V sobotu 3. června pak proběhl 

dětský den, s fotbalovými zápasy, atrakcemi pro děti, zakončený kácením máje. 

 



Rybník Laša byl letos, 10. června 2017, poprvé svědkem netradiční soutěže modelů lodí o 

titul „Třebovický lodivod“. Pořadatelem této akce bylo zájmové sdružení „KUBIK-Team“ 

z Ostravy Poruby.  Cílem tohoto vystoupení modelářů byla popularizace technické činnosti 

mezi veřejností. Soutěže se zúčastnili nejen ostřílení modeláři, ale především mladí adepti, 

kteří o technickou zručnost teprve usilují. Možnost zapůjčit si modely a zkusit jejich řízení 

měli i přihlížející diváci. Soutěž byla veselá a atraktivní, protože zahrnovala nejen řízení lodí, 

ale i doplňkové disciplíny, jako hod do dálky kbelíkem, skákání přes švihadlo, hod tenisákem 

do kbelíku, srážení plechovek apod. Nejlepší závodníci byli po zásluze dekorování medailemi 

a diplomy, vítězové pak získali titul „Třebovický lodivod“. Náladu nezkazil přítomným ani 

vytrvalý déšť. Všichni se těší na další ročník. 

 
 

 
 

 

Mgr. Milan Ševčík opět nezklamal. Svým článkem v červnovém vydání Třebovického kapra 

nadchl všechny čtenáře. Věnoval se v něm hlavně mapování života, starým názvům jak částí, 

tak i ulic ve Třebovicích. Jen málokdo si dokáže představit, kolik takový článek představuje 

hodin strávených v archivech a při studiu dobových materiálů. Proto, že se jedná o skutečně 

jedinečnou studii z historie Třebovic, bude tento článek přílohou zápisu do kroniky za rok 

2017. 

 

Prázdniny vždy utečou rychleji než bychom chtěli a je tady září a s ním i 14. ročník podzimní 

slavnosti „Třebovický koláč“. Ve dnech 15. – 17. září 2017 byl Třebovický park naplněn 

hudbou, tancem ale i prodejními stánky s krásnými ukázkami řemesel a dobrým jídlem. Vše 

vypuklo v pátek 15. září v 17.00 hod., kdy náš starosta František Šichnárek spolu 

s představiteli Slezského souboru Heleny Salichové slavnostně zahájili hudební a folklorní 

třídenní maraton. V pátek vystoupila cimbálová muzika JAGÁR, Robert Křesťan a Druhá 

tráva, cimbálová muzika FRIŠ a hudební skupina JELEN. V sobotu již v 14.00 hod. 

nastoupily dětské folklorní soubory Krasničanek, Holúbek a Dětský soubor H. Salichové 

v pásmu „Až já budu velká“. Toto vystoupení, které sledují především rodiny vystupujících 

dětí, bývá vždy nezapomenutelné a dojemné a můžu z vlastní zkušenosti říct, že ani jedno oko 

nezůstalo suché, děti do toho daly všechno. Následovalo vystoupení Žalman & spol., kterého 

vystřídaly již dospělé folklorní soubory Ondřejnica, Sedmikvítek a Slezský soubor H. 

Salichové v pásmu „JARMARK“.  Se skupinou BG Styl si mnozí zazpívali trempské i 

folkové písničky. Hlavím večerním vystoupením byl „Večer tanečního humoru“ folklorního 

souboru POLENO a PULS Chlastáš. Jestli předešlé dny byly, co se počasí týče nic moc, tak 

neděle byla katastrofální. Od rána pršelo a nepřestalo ani na chvíli. Ale i přes nepřízeň počasí 

proběhla v 10.00 hod., mše svatá v Třebovickém parku s hojnou účastí. Následoval GOOD 

WORK a pak až do 14.00 hod. koncertovala dechová kapela Kobeřanka.   



Prvním odpoledním vystupujícím byl Pavel HELAN trio, následovaly soubory TRIGON 

Band, POLENO a Kotek a zlatým hřebem a zároveň závěrem celého Třebovického koláče 

bylo vystoupení Bratrů EBENOVÝCH. I když pršelo a bylo hodně chladno, Bratři 

EBENOVÉ naplnili hlediště a vytvořili jedinečnou atmosféru. Všichni, kdo měli s organizací 

a zajišťováním zdárného průběhu akce něco společného si hluboce oddechli a svorně si přáli, 

aby příští rok zase svítilo sluníčko. 

 

 
 

V září proběhla i „Netopýří noc“. Dne 23. září lilo jako z konve, to ale nic nezměnilo na tom, 

že lidé chtějí o netopýrech vědět co nejvíce a tak díky Městskému obvodu Třebovice, který 

poskytl účastníkům azyl v prostorách Třebovického altánu, mohli se velcí i malí seznámit 

s trvale handicapovanými netopýry se záchranné stanice a na těchto „netopýřích vozíčkářích“ 

si i vyzkoušet použití ultrazvukových detektorů. Na příští ročník pozval všechny Evžen 

Tošenovský. 

 

 



V měsíci říjnu, ve dnech 20. a 21. 10. 2017 proběhly volby do Poslanecké sněmovny 

Parlamentu České republiky. Z počtu 1 542 voličů, zapsaných ve voličském seznamu se voleb 

zúčastnilo 1 129 voličů, tj. 73%. 

Volby proběhly s následujícím výsledkem: 

                                                                                                              Počet platných hlasů 

 1. ANO 2011                                                                                              357  

 2. Občanská demokratická strana                                                              135  

 3. Svoboda a přímá demokracie – Tomio Okamura (SPD)                       129 

 4. Křesťanská a demokratická unie-Československá strana lidová           111 

 5. Česká pirátská strana                                                                               96 

 6. Česká strana sociálně demokratická                                                        81 

 7. TOP 09                                                                                                     74 

 8. Komunistická strana Čech a Moravy                                                       64 

 9. STAROSTOVÉ a NEZÁVISLÍ                                                               33 

10. Strana svobodných občanů                                                                      11 

11. REALISTÉ                                                                                                9 

12. Strana zelených                                                                                         8 

13. Dobrá volba 2016                                                                                      3 

14. ROZUMNÍ- stop migraci a diktátu EU-peníze našim občanům,důchodcům,dětem,zdrav.postiženým  2 

14. SPORTOVCI                                                                                            2 

15. Radostné Česko                                                                                        1 

15. Česká strana národně sociální                                                                  1 

15. Dělnická strava sociální spravedlnosti                                                     1 

15. Strana Práv Občanů                                                                                  1 

Celkem platných hlasů                                                                             1121 

 

Podzimní setkání s hudbou se uskutečnilo v neděli 15. října 2017 v Třebovickém Altánu. 

Koncert měl úžasnou atmosféru a spád. Hudební seskupení Ad libitum složené s houslisty 

Romana Herodese, violistky Aleny Herodesové a klavíristy Lukáše Michla ani tentokrát své 

posluchače nezklamali. Na všech interpretech bylo vidět jejich nadšení z hudby, a jak řekl 

Lukáš Michl, vždy se rádi odpoutáme od našich pracovních povinností a hrajeme si jen tak 

pro radost“. Že radost měli i všichni posluchači není třeba zdůrazňovat. 

 

 
 



Dalším krásným zážitkem byl koncert slavných operních a operetních melodií v neděli 26. 

listopadu 2017. Sešlo se mnoho příznivců tohoto žánru, které svým zpěvem uchvátila Soňa 

Jungová, za doprovodu houslí Romana Herodese, violy Aleny Herodesové a klavírního 

doprovodu Ludmily Ramíkové. Zazněly díla B. Smetany, C. M. von Webera, J. Masseneta, G. 

Bizeta, F. Lehára aj. Účinkujícím za krásný kulturní zážitek poděkoval starosta František 

Šichnárek, Altán byl zaplněn do posledního místa a potlesk na závěr skončil až po přídavku. 

 

 
 

Rozsvícení vánočního stromu proběhlo letos již v pátek 1. prosince. Koledy a lidové tance 

v podání Dětského souboru Heleny Salichové všechny příjemně naladily na předvánoční 

dobu. Mikuláš s čerty dětem přinesl dárečky a všichni společně jsme odpočítali čas 

slavnostního okamžiku, kdy se rozzářil náš obrovský vánoční strom. Pan starosta popřál všem 

hezké vánoce a všichni se rozcházeli do svých domovů s úsměvem a příjemnou náladou. 

 

 



V prosinci od 5. – 29. 12. 2017 měly i Třebovice možnost shlédnout putovní výstavu 

fotografií k 750. výročí první písemné zmínky o Ostravě. Výstava měla název „OD 

PETŘKOVICKÉ VENUŠE K DOLNÍ OBLASTI“. V prostorách radnice byly vystaveny 

panely s mnoha historickými fotografiemi a texty mapujícími vývoj Ostravy. 

 

 
 

I letos si mohli občané vyzvednout stolní kalendář, který pro ně Městský odbod Třebovice 

připravil. Tentokrát je kalendář nazývá „TŘEBOVICE RETRO 2018“. Jedná se dobové 

fotografie, graficky zpracované profesorem Eduardem Ovčáčkem ak. mal. 

Závěrem můžeme bilancovat, co se letos povedlo. Novými povrchy a rozšířením počtu stání 

byly ukončeny opravy částí komunikací Šaljapinova, Krameriova a Praskova v úsecích mezi 

ul. Na Valech a ul. Kozinovou. Na místním hřbitově bylo rozšířeno stávající kolumbárium o 5 

nových sekcí. V listopadu byla zahájena výstavba nového garážového stání pro nové vozidlo 

Jednotky dobrovolných hasičů Ostrava-Třebovice.  

 

        
 

Velkým a význačným krokem v letošním roce je úspěšné jednání, zakončené darovací 

smlouvou o bezúplatném převodu, pozemku parc. č. 590, Městskému obvodu Třebovice 

dárcem - SPORTOVNÍM KLUBEM SLAVIA TŘEBOVICE. Jedná se o asfaltovou plochu 

bývalého kluziště za fotbalovým hřištěm. Na tomto pozemku plánuje městský obvod 

vybudování sportovní haly. Prvním krokem k uskutečnění tohoto záměru bylo zadání 

vypracování investiční studie pro tuto stavbu. I když je do vlastní výstavby ještě nutno zdolat 

mnoho kroků, na novou halu se všichni moc těšíme. 

 

Co říct na závěr, nezbývá než všem poděkovat za odvedenou práci a popřát zastupitelstvu, ale 

i zaměstnancům úřadu aby je dobré zdraví a úsměv na tvářích provázel i v celém příštím roce.    


